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Protokół nr LXIX/2024 

z sesji Rady Powiatu Gorzowskiego,  

która odbyła się w Starostwie Powiatowym w Gorzowie Wlkp. ul. J. Pankiewicza 5-7. 

Obrady rozpoczęto 03 kwietnia 2024r. o godz. 14:00 i zakończono tego samego dnia o godz. 14:57. 
W posiedzeniu wzięło udział 16 radnych. 
 
Obecni: 

1. Fraszczyk Roman 
2. Jaszcz Mieczysław 
3. Juszczak Andrzej 
4. Kail Andrzej 
5. Karmelita Rafał 
6. Konieczny Leonard 
7. Koper Tadeusz 
8. Kurzawski Eugeniusz 
9. Legan Andrzej 
10. Ludniewska Małgorzata 
11. Mendelski Zygmunt 
12. Mołodciak Mieczysław 
13. Smykliński Piotr 
14. Wichlińska Anna 
15. Wysoczański Tomasz 
16. Zapytowski Grzegorz 

 
Radny Eugeniusz Leśniewski, radny Jarosław Lewnadowicz oraz radny Mariusz Śpiewanek byli 
nieobecni na sesji Rady Powiatu w dniu 03.04.2024r. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: Agnieszka Chudziak – starosta Powiatu Gorzowskiego, wicestarosta 
Magdalena Nowak, Liliana Tarasiuk – skarbnik Powiatu Gorzowskiego, naczelnicy i kierownicy 
komórek organizacyjnych Starostwa Powiatowego w Gorzowie Wlkp.  
 
Lista obecności radnych z sesji Rady Powiatu Gorzowskiego stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu. 
 
Lista obecności gości z sesji Rady Powiatu Gorzowskiego stanowi załącznik nr 2 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad. 1. Otwarcie sesji. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski o godz. 14:00 otworzył LXIX sesję 
Rady Powiatu Gorzowskiego, powitał obecnych oraz poinformował, iż zgodnie z art. 15 ust. 1a ustawy 
o samorządzie  powiatowym obrady Rady Powiatu Gorzowskiego są transmitowane za pomocą 
urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji 
Publicznej i na stronie internetowej powiatu oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty. 
 
Następnie powitał Zarząd na czele z Panią Starostą Agnieszką Chudziak, radnych, Panią Skarbnik, 
pracowników starostwa oraz mieszkańców powiatu, którzy obrady sesji oglądali online. 

Zaznaczył, że sesja została zwołana na wniosek Zarządu Powiatu Gorzowskiego z dnia 27.03.2024r. 
(data wpływu do Biura Rady i Zarządu Powiatu). 

Ad.2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski stwierdził, że w sesji udział bierze 
16 z 19 radnych, co stanowi niezbędne quorum do podejmowania decyzji oraz stwierdził, że obrady 
są prawomocne. 
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Ad.3. Przedstawienie i zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski poinformował, że zgodnie z 
postanowieniami  §15 ust. 7 ustawy o samorządzie powiatowym oraz §9 ust. 2 i 3 Statutu Powiatu 
Gorzowskiego, porządek obrad sesji wszyscy radni otrzymali w ustawowym terminie. Następnie 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski przypomniał, że zgodnie z art. 15 
ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym, Rada Powiatu może wprowadzić zmiany w porządku obrad 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady, z tym, że zgodnie z art. 15 ust. 8 ustawy o 
samorządzie powiatowym na zmianę porządku obrad zgodę musi wyrazić wnioskodawca.     
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie i zatwierdzenie porządku obrad.  
4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiat Gorzowskiego w sprawie zmiany w uchwale 
budżetowej Powiatu Gorzowskiego na 2024r.   
5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiat Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gorzowskiego na lata 2024-2042. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia z Miastem i Gminą Rzepin w zakresie przyjęcia do realizacji przez Powiat 
Gorzowski zadania publicznego Miasta i Gminy Rzepin w zakresie pomocy społecznej, polegającego 
na prowadzeniu i zapewnieniu miejsc w mieszkaniach wspomaganych dla mieszkańców Miasta i 
Gminy Rzepin. 
7. Sprawy bieżące. 
8. Zamknięcie LXIX sesji Rady Powiatu Gorzowskiego. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zapytał radnych, czy mają uwagi 
do przedstawionego porządku obrad? 
 

Radny Andrzej Kail wystąpił z wnioskiem o rozszerzenie porządku obrad o rozpatrzenie 
następującego projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi na 
Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Gorzowie Wielkopolskim. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zapytał wnioskodawców czy 
wyrażają zgodę. 
 
Zarząd Powiatu wyraził zgodę. 
 
Radni przystąpili do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: rozszerzenia porządku obrad o punkt 7: Rozpatrzenie projektu uchwały Rady 
Powiatu Gorzowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w 
Gorzowie Wielkopolskim. 
 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: Roman Fraszczyk (ZA), Mieczysław Jaszcz (ZA), Andrzej Juszczak (ZA), Andrzej Kail 

(ZA), Rafał Karmelita (NIEOBECNY), Leonard Konieczny (ZA), Tadeusz Koper (ZA), Eugeniusz Kurzawski 

(NIEOBECNY), Andrzej Legan (ZA), Eugeniusz Leśniewski (NIEOBECNY), Jarosław Lewandowicz 

(NIEOBECNY), Małgorzata Ludniewska (ZA), Zygmunt Mendelski (ZA), Mieczysław Mołodciak (ZA), 

Piotr Smykliński (ZA), Mariusz Śpiewanek (NIEOBECNY), Anna Wichlińska (ZA), Tomasz Wysoczański 

(ZA), Grzegorz Zapytowski (ZA) 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski poddał pod głosowanie porządek 
obrad po zmianie. 
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1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie i zatwierdzenie porządku obrad.  
4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiat Gorzowskiego w sprawie zmiany w uchwale 
budżetowej Powiatu Gorzowskiego na 2024r.   
5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiat Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gorzowskiego na lata 2024-2042. 
6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia z Miastem i Gminą Rzepin w zakresie przyjęcia do realizacji przez Powiat 
Gorzowski zadania publicznego Miasta i Gminy Rzepin w zakresie pomocy społecznej, polegającego 
na prowadzeniu i zapewnieniu miejsc w mieszkaniach wspomaganych dla mieszkańców Miasta i 
Gminy Rzepin. 
7.  Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi na 
Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Gorzowie Wielkopolskim. 
8. Sprawy bieżące. 
9. Zamknięcie LXIX sesji Rady Powiatu Gorzowskiego. 
 
Głosowano w sprawie: zatwierdzenia porządku obrad. 
 

Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 
 
Wyniki imienne: Roman Fraszczyk (ZA), Mieczysław Jaszcz (ZA), Andrzej Juszczak (ZA), Andrzej Kail 
(ZA), Rafał Karmelita (NIEOBECNY), Leonard Konieczny (ZA), Tadeusz Koper (ZA), Eugeniusz Kurzawski 
(NIEOBECNY), Andrzej Legan (ZA), Eugeniusz Leśniewski (NIEOBECNY), Jarosław Lewandowicz 
(NIEOBECNY), Małgorzata Ludniewska (ZA), Zygmunt Mendelski (ZA), Mieczysław Mołodciak (ZA), 
Piotr Smykliński (ZA), Mariusz Śpiewanek (NIEOBECNY), Anna Wichlińska (ZA), Tomasz Wysoczański 
(ZA), Grzegorz Zapytowski (ZA) 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski stwierdził, że Rada Powiatu 
Gorzowskiego zatwierdziła porządek obrad LXIX sesji Rady Powiatu Gorzowskiego. 
 
Godz. 14:08 radny Rafał Karmelita dołączył do posiedzenia Rady Powiatu Gorzowskiego.  
 
Ad. 4. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Powiatu Gorzowskiego na 2024 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski poprosił o zabranie głosu 
Skarbnika Powiatu, Lilianę Tarasiuk. 
 
Skarbnik Liliana Tarasiuk poinformowała, że zmniejsza się dochody  i wydatki budżetu Powiatu  
Gorzowskiego o kwotę 3 610 277,00 zł, w tym: 
- w rozdziale 60014 Drogi publiczne powiatowe – dokonuje się zmniejszenia planu na zadanie 
„Przebudowa wraz z rozbudową drogi powiatowej na odc. Czechów - Santok”  (dochody zmniejszenie 
3 412 500,00 zł, wydatki zmniejszenie 3 498 000,00 zł) – zadanie przesunięto na kolejne lata 
budżetowe (2025 rok kwota 3 675,00 zł, 2026 rok kwota 3 325 000,00 zł), 
- w rozdziale 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami  - dokonuje się zmniejszenia zadania 
„Poprawa efektywności energetycznej budynków użyteczności publicznej Powiatu Gorzowskiego” 
(zmniejszenie dofinansowania z Polskiego Ładu o kwotę 3 689 349,00 zł, zmniejszenie wydatków w 
2024 roku o kwotę 3 821 701,00 zł, przesunięcie na rok 2025 1 130 651,00 zł), 
- w rozdziale 75801 – zwiększenie subwencji oświatowej o kwotę 2 165 371,00 zł (informacja  
Ministra Finansów o ostatecznych kwotach subwencji na 2024 rok  o nr ST3.4750.3.2024 z 
przeznaczeniem na pokrycie wzrostu kosztów wynagrodzeń w związku z wejściem w życie 
rozporządzenia  Ministra Edukacji Narodowej z dnia 19 lutego 2024 roku regulującego wzrost 
wynagrodzeń nauczycieli w 2024 roku oraz w związku ze zmianą kwoty stanowiącej podstawę do 
wyliczenia odpisu na ZFŚS na 2024 rok, zgodnie z obwieszczeniem Prezesa GUS z dnia 16 lutego 2024 
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roku o przeciętnej płacy w II półroczu 2023 roku (była kwota 3 891,58, zł a jest 5 693,62  zł - wzrost o 
1 802,04 zł). Kwotę  
2 165 371,00 zł podzielono jednostkom oświatowym zgodnie z zapotrzebowaniem: 

a) Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna nr 1 w Gorzowie Wlkp. – 150 799,00 zł 
b) Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna w Kostrzynie nad Odrą – 131 279,00 zł 
c) Specjalny Ośrodek Szkolno-Wychowawczy w Lipkach Wielkich – 877 197,00 zł 
d) Zespół Szkół w Kostrzynie nad Odrą – 452 139,00 zł 
e) Starostwo Powiatowe w Gorzowie Wlkp. (zadania oświatowe)  - 553 957,00 zł. 

- w rozdziale 75806  Część rozwojowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego – 
dokonuje się zwiększenia części oświatowej subwencji ogólnej o 1 327 301,00 zł  (informacja  
Ministra Finansów o ostatecznych kwotach subwencji na 2024 rok. Te dodatkowe dochody stanowią 
uzupełnienie subwencji ogólnej. Obowiązujące przepisy nie wskazują przeznaczenia środków 
pochodzących z części rozwojowej subwencji ogólnej – zgodnie z  art. 28a i art. 70 w ustawy z 
13.11.2003r. o dochodach jednostek samorządu terytorialnego. Zgodnie z art. 7 ust. 3 u.d.j.s.t. o 
przeznaczeniu środków otrzymanych  z tytułu subwencji ogólnej decyduje organ stanowiący jednostki 
samorządu terytorialnego. W związku z powyższym część rozwojowa subwencji ogólnej może być 
przeznaczona na wydatki bieżące i majątkowe, co pozwoli na elastyczne gospodarowanie 
otrzymanymi środkami, 
- w rozdziale 85333 Powiatowe urzędy pracy – dokonuje się zmniejszenia dochodów o kwotę  
1 100,00 zł z różnych wpływów (zezwolenia na pracę sezonową w ramach zadań własnych PUP 
Gorzów). 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski otworzył dyskusje w tym punkcie. 
 
Radny Andrzej Kail zapytał skąd taki podział środków? Czy to jest zrobione zgodnie z 
zapotrzebowaniem złożonym przez Dyrektorów, czy wynika to z innego powodu? 
 
Skarbnik Liliana Tarasiuk odpowiedziała, że jeżeli chodzi o jednostki oświatowe to wszyscy 
dyrektorzy, złożyli zapotrzebowanie na cały rok. Ponadto Starostwo Powiatowe także realizuje 
zadania oświatowe. Czy to w poradni niepublicznej w Kostrzynie, czy to prowadząc niepubliczne 
Liceum Ogólnokształcące dla pracujących, czy też płacąc za kursy zawodowe na terenie np. miasta 
Gorzowa Wlkp., Nowej Soli czy Zielonej Góry. Kwota w wysokości 553 957,00 zł w Starostwie, to 
reszta niepodzielona. Z tej puli jednostki liczą również odpis na fundusz socjalny.  
 
Radni nie zgłosili więcej żadnych uwag. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, zamknął dyskusję i zarządził 
głosowanie. 

Radni przystąpili do głosowania. 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały Rady Powiat Gorzowskiego zmiany uchwały 
budżetowej Powiatu Gorzowskiego na 2024 rok. 

Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: Roman Fraszczyk (ZA), Mieczysław Jaszcz (ZA), Andrzej Juszczak (ZA), Andrzej Kail 
(ZA), Rafał Karmelita (NIEOBECNY), Leonard Konieczny (ZA), Tadeusz Koper (ZA), Eugeniusz Kurzawski 
(NIEOBECNY), Andrzej Legan (ZA), Eugeniusz Leśniewski (NIEOBECNY), Jarosław Lewandowicz 
(NIEOBECNY), Małgorzata Ludniewska (ZA), Zygmunt Mendelski (ZA), Mieczysław Mołodciak (ZA), 
Piotr Smykliński (ZA), Mariusz Śpiewanek (NIEOBECNY), Anna Wichlińska (ZA), Tomasz Wysoczański 
(ZA), Grzegorz Zapytowski (ZA) 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, stwierdził, że Rada Powiatu 
Gorzowskiego podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Gorzowskiego na 
2024 rok. Uchwała otrzymała nr LXIX/386/2024. 
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Ad.5. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiat Gorzowskiego w sprawie zmiany uchwały w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gorzowskiego na lata 2024-2042. 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski poprosił o zabranie głosu 
Skarbnika Powiatu, Lilianę Tarasiuk. 
 
Skarbnik Liliana Tarasiuk poinformowała, że dokonano zmian w zakresie następujących 
przedsięwzięć: 
1. Przebudowa wraz z rozbudową drogi powiatowej nr 1365F na odc. Czechów-Santok – zmiana w 
przedsięwzięciu obejmuje m.in.: 

 zwiększenie łącznych nakładów ogółem oraz limitu zobowiązań na realizację zadania o kwotę 
2 000,00 zł; 

 zmniejszenie limitu wydatków na realizację zadania w roku budżetowym o kwotę 3 498 000,00 zł; 

 zwiększenie limitu wydatków na realizację zadania w latach 2025-2026 o kwotę 3 500 000,00 zł; 

 wydłużenie horyzontu czasowego przedsięwzięcia do roku 2026. 
2. Poprawa efektywności energetycznej budynków użyteczności publicznej Powiatu Gorzowskiego – 
zadanie majątkowe, które ma być realizowane w latach 2024-2025. Łączne nakłady planowane na 
realizację zadania wynoszą 2 308 949,00 zł, w tym w 2024r. ‒ 1 178 298,00 zł. Limit zobowiązań dla 
zadania wynosi 2 308 949,00 zł. Jednostką realizującą jest Starostwo Powiatowe. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski otworzył dyskusje w tym punkcie. 
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, zamknął dyskusję i zarządził 
głosowanie. 
 
Radni przystąpili do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gorzowskiego na lata 
2024-2042. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 
 
Wyniki imienne: Roman Fraszczyk (ZA), Mieczysław Jaszcz (ZA), Andrzej Juszczak (ZA), Andrzej Kail 
(ZA), Rafał Karmelita (ZA), Leonard Konieczny (ZA), Tadeusz Koper (ZA), Eugeniusz Kurzawski 
(NIEOBECNY), Andrzej Legan (ZA), Eugeniusz Leśniewski (NIEOBECNY), Jarosław Lewandowicz 
(NIEOBECNY), Małgorzata Ludniewska (ZA), Zygmunt Mendelski (ZA), Mieczysław Mołodciak (ZA), 
Piotr Smykliński (ZA), Mariusz Śpiewanek (NIEOBECNY), Anna Wichlińska (ZA), Tomasz Wysoczański 
(ZA), Grzegorz Zapytowski (ZA) 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, stwierdził, że Rada Powiatu 
Gorzowskiego podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Gorzowskiego na lata 2024-2042. 
 Uchwała otrzymała nr LXIX/387/2024. 
 

Godz. 14:24 radny Eugeniusz Kurzawski dołączył do posiedzenia Rady Powiatu Gorzowskiego.  
 
Ad.6. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia z Miastem i Gminą Rzepin w zakresie przyjęcia do realizacji przez Powiat 

Gorzowski zadania publicznego Miasta i Gminy Rzepin w zakresie pomocy społecznej, polegającego 

na prowadzeniu i zapewnieniu miejsc w mieszkaniach wspomaganych dla mieszkańców Miasta i 

Gminy Rzepin. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski poprosił o zabranie głosu Dyrektor 
DPS Kamień Wielki Panią Julitę Karasińską. 
 
Dyrektor DPS Kamień Wielki Pani Julita Karasińska poinformowała, że wyrażenie zgody przez Radę 
Powiatu Gorzowskiego na zawarcie porozumienia w zakresie przyjęcia do realizacji przez Powiat 
Gorzowski zadania publicznego Miasta i Gminy Rzepin w zakresie pomocy społecznej, polegającego 
na objęciu mieszkańców Miasta i Gminy Rzepin opieką i usługami świadczonymi  w mieszkaniach 
wspomaganych funkcjonujących w zakresie pomocy społecznej jest niezbędne do realizacji zadania 
polegającego na prowadzeniu mieszkań wspomaganych. Aktualny stan prawny nie pozwala na 
przejęcie zadania publicznego bez podpisania wcześniej porozumienia.   
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski otworzył dyskusje w tym punkcie. 
 
Radna Małgorzata Ludniewska zapytała, czy w mieszkaniach wspomaganych są umieszczeni już 
mieszkańcy Powiatu? Jak dawno kompleks mieszkań został otwarty? 
 
Dyrektor DPS Kamień Wielki Pani Julita Karasińska zabrała głos. „Chciałabym przypomnieć Radnym, 
że w momencie kiedy Państwo podejmowaliście uchwałę o utworzeniu placówki, wówczas był czas 
na zadawanie pytań. Jest mi ciężko odpowiadać na pytanie, dlaczego jeszcze tutaj nikt nie mieszka, 
albo dlaczego ta placówka powstała, ponieważ to nie był mój pomysł. Ja miałam inną wizję na 
zagospodarowanie piętra, w tym budynku, i my jako DPS chcieliśmy stworzyć miejsce, które będzie 
samo się finansowało. I w momencie, kiedy Państwo podejmowaliście uchwałę, że ta placówka ma 
powstać, na tamten stan prawny, sytuacja wyglądała tak, że powiat będzie ponosił całkowity koszt 
utrzymania mieszkań, jeszcze wtedy, chronionych. Czyli gminy nie mogły pokrywać kosztów pobytu 
swoich mieszkańców, ponieważ na to nie zezwalała wtedy ustawa o pomocy społecznej. Ta ustawa o 
pomocy społecznej zmieniła się dopiero pod koniec zeszłego roku. Weszła w życie z dniem 1 stycznia i 
dopiero teraz możemy doprowadzić do tego, żeby podpisać porozumienia i żeby ci mieszkańcy z 
innych gmin mogli zamieszkać w mieszkaniach, już teraz wspomaganych, i te gminy będą mogły 
partycypować w kosztach. Na tamten stan prawny mogły tylko podpisywać porozumienia inne 
powiaty. A w związku z tym, że jeżeli mamy na terenie gminy osobę, która powinna być umieszczona 
w jakimkolwiek ośrodku wsparcia, nie leży to w interesie żadnego powiatu, żeby powiat za te osoby 
pokrywał koszty. Od tego jest gmina i dlatego też inne powiaty, Powiat Słubicki podpisał z nami na 
tamten czas porozumienie, ale nie do końca zależało im na tym, żeby umieścić mieszkańców, 
ponieważ to nie jest zadanie własne powiatu. To jest zadanie własne gminy. Dlatego przez dwa lata, 
odkąd mieliśmy tą placówkę, ona była odebrana, uruchomiona, zgłoszona do rejestru wojewody, ale 
żeby ją uruchomić, musielibyśmy pokrywać 100% kosztów jej działalności. Dlatego też była taka 
decyzja, że czekamy do momentu, aż będą mogły gminy partycypować za mieszkańców ze swojego 
terenu”. 
 
Radna Anna Wichlińska zapytała jak wygląda kwestia weryfikacji osób, które będą korzystały z 
mieszkań wspomaganych? W projekcie porozumienia nie wskazano limitu. Czy nie istnieje takie 
ryzyko, że z gmin ościennych będzie tak nasycona ilość osób korzystających, że dla mieszkańców 
powiatu nie będzie możliwości korzystania z tej pomocy?  
 
Dyrektor DPS Kamień Wielki Pani Julita Karasińska odpowiedziała, że nie został ustalony limit, 
ponieważ jest to pierwszy nabór do zamieszkania. Zostały wysłane na razie zaproszenia do podpisania 
porozumień do wszystkich gmin z terenu Powiatu Gorzowskiego. Porozumienie nad którym będziecie 
Państwo głosować, jest z Gminą Rzepin, ponieważ Gmina Rzepin sama się do nas zgłosiła. Na razie 
krąg zawężony został wyłącznie do Powiatu Gorzowskiego i czekamy na odpowiedź. W momencie, 
kiedy nie będzie zainteresowania ze strony naszych gmin, wówczas informacja o naborze zostanie 
rozpowszechniana poza teren Powiatu Gorzowskiego.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zapytał czy jest sens przyjmować 
jedną osobę? Czy nie należy się zastanowić, żeby tych osób było więcej przed uruchomieniem 
mieszkań wspomaganych? 
 
Dyrektor DPS Kamień Wielki Pani Julita Karasińska odpowiedziała, że jeżeli nie będzie 
40% obłożenia miejsc, mieszkania wspomagane nie zostaną uruchomione. Porozumienia powiat musi 
podpisywać, ponieważ inaczej nie ruszymy z miejsca. Dodała, że w Gminie Rzepin jest jedna osoba 
chętna i czekają na resztę. Obecnie mieszkania wspomagane mogą mieścić maksymalnie 14 osób. 
Jeżeli będzie około 5-6 osób, myśli, żeby zacząć uruchamiać mieszkania wspomagane.  
 
Radny Andrzej Kail zapytał czy skoro dla jednej osoby powiat ma ponosić koszty związane z 
utrzymaniem, to czy rzeczywiście pomysł, który pani dyrektor miała, nie przekona Rady do tego, żeby 
zmienić przeznaczenie tego budynku? Bo jak się okazuje Starostwo Powiatowe czy powiaty nie były 
zainteresowane lokowaniem mieszkańców ze względu na ponoszeniem opłat. Zaraz się okaże, że 
gminy też, jak zobaczą, jakie są koszty, nie będą chciały dofinansowywać pobytu swoich 
mieszkańców. Chciałbym usłyszeć ten pomysł, który mógłby przynosić jakieś korzyści dla powiatu. 
 
Dyrektor DPS Kamień Wielki Pani Julita Karasińska odpowiedziała, że dzisiaj jesteśmy w takiej 
sytuacji, że powiat podpisał z Lubuskim Urzędu Wojewódzkim umowę i mamy trwałość projektu i 
jeszcze przez trzy lata musimy utrzymać ten stan. Jeżeli chodzi o mój pomysł, to będzie to ciężkie do 
zrealizowania, ponieważ górne piętro DPS-u jest przystosowane do mieszkań i przerobienie tego na 
cokolwiek innego będzie ciężkie. Dodała, że gminy powinny być zainteresowane mieszkaniami 
wspomaganymi, ponieważ koszt pobytu mieszkańca na dzień dzisiejszy w DPS-ie to około 7 000,00 zł, 
a nie wszystkie osoby, które trafiły do DPS-u musiałyby być w DPS-ach. Są osoby, które przy, jakby, 
małej pomocy mogłyby funkcjonować w takich mieszkaniach, a koszt odpłatności za mieszkania 
wspomagane to około 3 800,00 zł.  
 
Radny Mieczysław Jaszcz zapytał czy w przeciągu dwóch lat od rozpoczęcia funkcjonowania mieszkań 
wspomaganych były poniesione jakiekolwiek koszty utrzymania tych budynków? 
 
Dyrektor DPS Kamień Wielki Pani Julita Karasińska odpowiedziała, że nie zostały poniesione żadne 
koszty na funkcjonowanie budynku. 
 
Radna Anna Wichlińska wróciła do tematu limitów mieszkańców mieszkań wspomaganych. 
Zasugerowała, żeby wpisać do porozumienia zastrzeżenie co do limitów, czy co do pierwszeństwa 
mieszkańców powiatu. 
 
Dyrektor DPS Kamień Wielki Pani Julita Karasińska odpowiedziała, że możemy umieścić taki zapis, jak 
najbardziej w Porozumieniu, chociaż uważa, to  za zbędne ponieważ, żeby kogokolwiek skierować do 
mieszkań wspomaganych, musi uprzednio na to wyrazić zgodę PCPR, DPS oraz dana Gmina. Dodała, 
że oczywiście pierwszeństwo mają mieszkańcy z terenu Powiatu Gorzowskiego.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski zaapelował, aby  w pierwszej 
kolejności zabezpieczyć interesy mieszkańców Powiatu Gorzowskiego. Wskazał, żeby Dyrekcja 
koordynowała na bieżąco działania związane z zasiedlaniem mieszkań wspomaganych. 
 
Radny Andrzej Kail zapytał kiedy zostały wystosowane zaproszenia do gmin? 
Kolejno skierował pytanie do Starosty Gorzowskiego prosząc o wskazanie przeznaczenia Centrum 
Wsparcia Pomocy Rodzinie.  
 
Dyrektor DPS Kamień Wielki Pani Julita Karasińska odpowiedziała, że zaproszenia zostały wysłane 
przed Świętami Wielkanocnymi. 
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Starosta Gorzowski Agnieszka Chudziak poinformowała, że uruchomienie jednostki opiekuńczo-
wychowawczej, wiązałoby się z poniesieniem wydatków na bieżące utrzymanie. Niestety takich 
pieniędzy Powiat Gorzowski nie ma, mimo tego, że są wpisane środki po dochodach i po wydatkach. 
Stąd był unieważniony konkurs na Dyrektora tej placówki. Odnośnie Mościc, odbyły się trzy spotkania 
ze Stowarzyszeniem Dzieci Autystycznych z Zielonej Góry. Gdyby pół roku wcześniej Stowarzyszenie 
wiedziało, że taki budynek jest w Powiecie Gorzowskim, wówczas być może podjęto by decyzję, aby  
dzieci ze Stowarzyszeniem Dzieci Autystycznych z Zielonej Góry  umieścić w Mościcach. Niestety taki 
budynek jest budowany teraz w Sulechowie, w związku z tym nie są zainteresowani naszą placówką. 
Rozmawialiśmy również ze Stowarzyszeniem Dzieci Niepełnosprawnych w Gorzowie Wlkp. Obecnie 
Powiat  jest w trakcie rozmów ze szpitalem w Gorzowie Wlkp., jak również z departamentem w 
Urzędzie Marszałkowskim. Być może w tej kwestii uda się cokolwiek załatwić, niemniej jednak 
rozmowy trwają.  
 
Radny Andrzej Legan zapytał czy powiat będzie w stanie przekazać budynek, żeby był utrzymywany 
przez inną jednostkę? 
 
Starosta Gorzowski Agnieszka Chudziak myślę, że nie jest to temat, dzisiaj kończący realizację czy 
otwarcie tej jednostki. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski dodał, że będzie to poważna rzecz, 
z którą się trzeba będzie przyszłej Radzie zmierzyć. 
 
Radny Andrzej Kail zapytał uzyskując pomoc na wykonanie Mościc, otrzymaliśmy pieniądze na 
konkretny cel. Jeżeli ten konkretny cel założony we wniosku nie zostanie zrealizowany, czy nie grozi 
to jakimiś konsekwencjami finansowymi dla Starostwa Powiatowego w przyszłości? Na przykład 
zwrotem tej dotacji. 
 
Wicestarosta Magdalena Nowak odpowiedziała, że dofinansowanie na ten cel zostało Powiatowi 
Gorzowskiemu przyznane z RFIL-u. Powiat nie jest obwarowany ani związany żadnymi wytycznymi 
dotyczącymi trwałości projektu, tak jak m.in. jest w przypadku mieszkań wspomaganych, 
chronionych. 
W przypadku mieszkań chroniony, wspomaganych powiat objęty jest trwałością projektu. Powiat 
wnioskował do Urzędu Wojewódzkiego o zmniejszenie trwałości. Urząd Wojewódzki po konsultacji z 
Ministerstwem zgodził się obniżyć trwałość do 5 lat, więc jeszcze zostały 3 lata. Na Państwa prośbę 
powiat wnioskował, żeby Urząd Wojewódzki w ogóle zniósł trwałość projektu. Niestety nie jest to w 
kompetencji Urzędu Wojewódzkiego tylko Ministerstwa, które nie wyraziło na to zgody. Dodała, że w 
przypadku Mościc budynek może być przekazany, sprzedany, jeśli będzie taka oczywiście radnych 
decyzja. 
 
Radni nie zgłosili więcej żadnych uwag. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, zamknął dyskusję i zarządził 
głosowanie. 
 
Radni przystąpili do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem i Gminą Rzepin w zakresie przyjęcia do 
realizacji przez Powiat Gorzowski zadania publicznego Miasta i Gminy Rzepin w zakresie pomocy 
społecznej, polegającego na prowadzeniu i zapewnieniu miejsc w mieszkaniach wspomaganych dla 
mieszkańców Miasta i Gminy Rzepin. 
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Wyniki głosowania: ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: Roman Fraszczyk (ZA), Mieczysław Jaszcz (ZA), Andrzej Juszczak (ZA), Andrzej Kail 
(ZA), Rafał Karmelita (ZA), Leonard Konieczny (ZA), Tadeusz Koper (ZA), Eugeniusz Kurzawski (ZA), 
Andrzej Legan (ZA), Eugeniusz Leśniewski (NIEOBECNY), Jarosław Lewandowicz (NIEOBECNY), 
Małgorzata Ludniewska (ZA), Zygmunt Mendelski (ZA), Mieczysław Mołodciak (ZA), Piotr Smykliński 
(ZA), Mariusz Śpiewanek (NIEOBECNY), Anna Wichlińska (ZA), Tomasz Wysoczański (ZA), Grzegorz 
Zapytowski (ZA) 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, stwierdził, że Rada Powiatu 
Gorzowskiego podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Gorzowskiego na lata 2024-2042.  
Uchwała otrzymała nr LXIX/388/2024. 
 
Ad.7. Rozpatrzenie projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi na 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Gorzowie Wielkopolskim. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski poprosił o zabranie głosu 
Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
 
Radny Andrzej Kail poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji zapoznała się zarówno ze 
skargą złożoną przez mieszkankę Gminy Witnica oraz w dniu dzisiejszym również przeprowadziła 
rozmowę z panią Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy. Komisja po przeanalizowaniu zarówno skargi 
jak i wyjaśnień stoi na stanowisku, że skarga Pani A.P. na Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w 
Gorzowie Wielkopolskim jest bezzasadna. Do zajęcia powyższego stanowiska przekonały Komisje 
Skarg Wniosków i Petycji argumenty udzielone przez panią Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, otworzył dyskusję w tym punkcie. 
 
Radni nie zgłosili żadnych uwag. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, zamknął dyskusję i zarządził 
głosowanie. 
 
Radni przystąpili do głosowania. 
 
Głosowano w sprawie: rozpatrzenia projektu uchwały Rady Powiatu Gorzowskiego w sprawie 
rozpatrzenia skargi na Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Gorzowie Wielkopolskim. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: Roman Fraszczyk (ZA), Mieczysław Jaszcz (ZA), Andrzej Juszczak (ZA), Andrzej Kail 
(ZA), Rafał Karmelita (ZA), Leonard Konieczny (ZA), Tadeusz Koper (ZA), Eugeniusz Kurzawski (ZA), 
Andrzej Legan (WSTRZYMUJE SIĘ), Eugeniusz Leśniewski (NIEOBECNY), Jarosław Lewandowicz 
(NIEOBECNY), Małgorzata Ludniewska (ZA), Zygmunt Mendelski (ZA), Mieczysław Mołodciak (ZA), 
Piotr Smykliński (ZA), Mariusz Śpiewanek (NIEOBECNY), Anna Wichlińska (ZA), Tomasz Wysoczański 
(ZA), Grzegorz Zapytowski (ZA) 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski, stwierdził, że Rada Powiatu 
Gorzowskiego podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Powiatowego Urzędu 
Pracy w Gorzowie Wielkopolskim. Uchwała otrzymała nr LXIX/389/2024. 
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Ad. 9. Sprawy bieżące. 

Radny Andrzej Legan zgłosił problem dotyczący remontu drogi Wojcieszyce-Kłodawa. Poziom drogi 
nie zgrywa się ze ścieżką rowerową. W tej chwili od strony Kłodawy poziom drogi jest o prawie 8 cm 
wyższy niż poziom ścieżki. Do tego dojdzie warstwa ścieralna ok 2 cm. Wówczas powstanie taki próg, 
który nie ma żadnego zsynchronizowania z wysokością ścieżki. Czy jest jakiś pomysł, żeby nie było 
takiej dużej różnicy pomiędzy drogą, a ścieżką rowerową? 

Radni nie zgłosili więcej żadnych spraw bieżących. 

Ad. 10. Zamknięcie LXIX sesji Rady Powiatu Gorzowskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego Grzegorz Zapytowski  podziękował wszystkim za udział 
w obradach i o godz. 14:57 zamknął LXIX posiedzenie sesji Rady Powiatu Gorzowskiego. 
 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Gorzowskiego 

Grzegorz Zapytowski 

 

 

Protokołowała: Adriana Gaik 
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